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 Działalność Izby Domów Maklerskich  

 

 MARZEC 2016 

 AKTUALNE TEMATY 

1. Projekt 
Wytycznych KNF 
dot. świadczenia 

usług 
maklerskich na 

rynku OTC 
instrumentów 
pochodnych 

W marcu Izba razem z przedstawicielami firm inwestycyjnych uczestniczyła w dwóch spotkaniach z 
KNF dotyczących konsultacji projektu Wytycznych, do których Izba zgłosiła w lutym uwagi, 
opublikowane również na stronie Izby: http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-
2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/501-uwagi-idm-do-dokumentu-wytyczne-dotyczace-
swiadczenia-uslug-maklerskich-na-rynku-otc-instrumentow-pochodnych  
6 kwietnia Izba przekazała do KNF dalsze istotne zastrzeżenia do Wytycznych, ustalenia ze spotkań w 
dniach 21 oraz 29 marca 2016 r. oraz informacje, które Izba zobowiązała się przygotować na prośbę 
Urzędu.  
W przekazanych dodatkowych uwagach Izba zwróciła m.in. uwagę, iż: 

 proces konsultacji Wytycznych był stanowczo za krótki, biorąc pod uwagę zakres 
wprowadzanych regulacji, w związku z czym postulujemy o ich wydłużenie; 

 konieczne jest powołanie grupy roboczej w celu wypracowania uzgodnionych rozwiązań; 

 konieczne jest przedłużenie okresu wdrożenia Wytycznych, co najmniej do końca 2017 r.; 

 tam gdzie jest to możliwe Izba prosi o wskazanie po kilka przykładów tzw. dobrych oraz osobno 
złych praktyk (wynikających z obserwacji nadzorczych). 

W przekazanym dokumencie zawarte były również szczegółowe uwagi do poszczególnych Wytycznych. 
Zgodnie z ustaleniami ze spotkań poprawione Wytyczne zostaną ponownie przesłane przez UKNF do 
Izby celem zgłoszenia dalszych uwag. 

2. Ustawa o zmianie 
ustawy o obrocie 
instrumentami 

finansowymi oraz 
niektórych 

innych ustaw 

W związku ze zmianami wprowadzonymi do projektu zmiany ustawy o obrocie autopoprawką do 
ustawy, która wprowadziła zmianę dotyczącą art. 79 czyli agenta firmy inwestycyjnej, Izba 8 marca 
2016 r. skierowała do Ministra Piotra Nowaka pismo z  postulatem nie wprowadzania tej poprawki. W 
opinii Izby zmiana ta może zakończyć możliwość pozyskiwania klientów przez „nie agentów”, gdyż 
praktycznie uniemożliwia polskim domom maklerskim (pozostawiając pełną swobodę zagranicznym 
firmom inwestycyjnym działającym w Polsce na zasadzie Paszportu MIFID) prowadzenie jakiejkolwiek 
promocji i marketingu swoich produktów w inny sposób niż współpraca z agentem firmy 
inwestycyjnej. Obecnie prace legislacyjne zostały przerwane. Z ustaleń z dyr. Piotrem Kozińskim 
wynika, że po ich wznowieniu temat będzie przedmiotem dalszych analiz. 

http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/501-uwagi-idm-do-dokumentu-wytyczne-dotyczace-swiadczenia-uslug-maklerskich-na-rynku-otc-instrumentow-pochodnych
http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/501-uwagi-idm-do-dokumentu-wytyczne-dotyczace-swiadczenia-uslug-maklerskich-na-rynku-otc-instrumentow-pochodnych
http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/501-uwagi-idm-do-dokumentu-wytyczne-dotyczace-swiadczenia-uslug-maklerskich-na-rynku-otc-instrumentow-pochodnych
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3. Stanowisko Izby 
Domów 

Maklerskich na 
temat strategii 
rozwoju rynku 
kapitałowego w 

Polsce 

Pod koniec marca Izba opublikowała swoje stanowisko na temat strategii rozwoju rynku kapitałowego 
w Polsce, w którym wskazała m.in., że zwiększenie udziału finansowania polskiej gospodarki poprzez 
rynek kapitałowy jest jednym z kluczowych warunków realizacji Planu na rzecz Odpowiedzialnego 
Rozwoju, zakładającego m.in. rozbudowę polskiego przemysłu na bazie najnowszych technologii, 
wzrost inwestycji i ich efektywności, przy zwiększonym udziale kapitału krajowego. 
Izba postulowała przede wszystkim o konieczność opracowania Rządowej Strategii Rozwoju Rynku 
Kapitałowego.  
Za warunki dla rozwoju rynku kapitałowego Izba wskazała następujące kwestie do uwzględnienia w 
Strategii: 

 Dobra reputacja rynku kapitałowego warunkiem jego rozwoju 

 Konkurencyjny rynek wymaga infrastruktury, której strategia jest podporządkowana interesom 
wszystkich uczestników rynku oraz długoterminowym interesom kraju 

 Rola wiedzy w rozwoju rynku kapitałowego – konieczność stwarzania warunków do rozwoju 
krajowej branży domów maklerskich 

 Preferencje podatkowe dla aktywizacji oszczędności krajowych dla zwiększenia podaży kapitału 
na rynku kapitałowym 

 Wspieranie oszczędzania długoterminowego 

 Zachowanie proporcjonalności przy wprowadzaniu unijnych regulacji dla ograniczenia wzrostu 
kosztów 

 Uwzględnianie punktu widzenia praktyków rynku przy tworzeniu i wdrażaniu nowych regulacji 

 Stworzenie zachęt finansowych do wchodzenia przedsiębiorstw na giełdę 

 Stworzenie modelu sądownictwa powszechnego w sprawach odwołań od decyzji 
administracyjnych KNF na wzór możliwości odwoływania się od decyzji administracyjnych 
UOKiK 

http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/517-
stanowisko-izby-domow-maklerskich-na-temat-rozwoju-rynku-kapitalowego-w-polsce  
 

4. Nowy obowiązek 
podatników 

prowadzących 
księgi 

komputerowo, 
polegający na 
konieczności 

Pod koniec marca Izba przesłała do swoich Członków informacje, że w przypadku małych i średnich 
przedsiębiorców tzn. takich, którzy zgodnie z ustawą o swobodzie działalności gospodarczej w co 
najmniej jednym z dwóch ostatnich lat obrotowych: 

 zatrudniali średniorocznie mniej niż 250 pracowników (50 pracowników w przypadku małych 
przedsiębiorców) oraz 

 osiągnęli roczny obrót netto ze sprzedaży towarów, wyrobów i usług oraz operacji finansowych 
nieprzekraczający równowartości w złotych 50 mln EUR (10 mln EUR w przypadku małych 

http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/517-stanowisko-izby-domow-maklerskich-na-temat-rozwoju-rynku-kapitalowego-w-polsce
http://www.idm.com.pl/index.php/pl/informacje-o-izbie-2/centrum-prasowe/stanowiska-idm/517-stanowisko-izby-domow-maklerskich-na-temat-rozwoju-rynku-kapitalowego-w-polsce


 

3 
 

posiadania 
oprogramowania 
pozwalającego na 
generowanie tzw. 
jednolitego pliku 

kontrolnego 
(JPK) 

przedsiębiorców), lub sumy aktywów ich bilansu sporządzonego na koniec jednego z tych lat nie 
przekroczyły równowartości w złotych 43 mln EUR (10 mln EUR w przypadku małych 
przedsiębiorców),  

od 1 lipca 2018 roku powstanie obowiązek przekazywania danych w formie JPK. 
W przypadku dużych przedsiębiorców obowiązek taki powstaje już od 1 lipca 2016 roku. 
Obowiązek ten zostanie nałożony na podatników w oparciu o art. 193 a dodany do ustawy z 29 
sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa (tekst. jedn. Dz.U. z 2015 r., poz. 613, z późn. zm.). Nowelizacji 
tej dokonano w drodze ustawy z 10 września 2015 r. o zmianie ustawy – Ordynacja podatkowa oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. poz. 1649).  
Konsekwencją powyższych zmian jest konieczność przystosowania systemów informatycznych 
zarządzania przedsiębiorstwem (ERP) do generowania na potrzeby organów, w oparciu o wskazane 
przez Ministerstwo Finansów struktury logiczne, danych w postaci elektronicznej z ksiąg podatkowych 
oraz dowodów księgowych składających się na JPK (XML). Być może część firm będzie zmuszona do 
dokonania zmian w politykach rachunkowości.  
Zgodnie z ostatnim komunikatem MF z 12 lutego struktury logiczne akceptowane przez Ministerstwo 
na potrzeby JPK zostaną określone w rozporządzeniu. 

5. FATCA W marcu odbyło się kolejne posiedzenie Zespołu ds. FATCA i CRS przy ZBP, w którym wzięli udział 
przedstawiciele Izby. Z istotnych rzeczy dotyczących CRS warto wskazać przede wszystkim, że: 

 nadal trwają prace nad projektem (nowa nazwa projektowanej ustawy to: ustawa o wymianie 
informacji podatkowych); 

 projekt zostanie przekazany do ponownych konsultacji najwcześniej za kilka tygodni;  
W kwestii FATCA została podjęta decyzja o powołaniu zespołu składającego się z przedstawicieli 
czterech Izb do opracowania rekomendacji dla rynku związanych z interpretacją Ustawy FATCA i 
raportowaniem. 
Na początku kwietnia odbyło się posiedzenie ww. Zespołu, w trakcie którego dyskutowano kwestie 
związane z wykładnią przepisów ustawy FATCA. Ostatecznie wyodrębniono poszczególne kategorie 
pytań i przydzielono je przedstawicielom poszczególnych Izb do opracowania rekomendacji z zakresu 
ich zagadnień. Obecnie prowadzimy konsultacje z Członkami. 

6. Wytyczne KNF 
dot. IT oraz 
zagrożeń w 
obszarze 

informacji i 
środowisk 

Na początku marca do Izby wpłynęło pismo Dyr. Marka Szuszkiewicza w sprawie Wytycznych KNF dot. 
IT oraz zagrożeń w obszarze informacji i środowisk teleinformatycznych. 
W związku z koniecznością przekazania KNF-owi wyjaśnień Izba zwróciła się do Członków z prośbą o 
udzielenie następujących informacji: 

 czy i jakie są problemy z wdrożeniem Wytycznych IT? 

 jak Członkowie oceniają stan wdrożenia Wytycznych? 
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teleinformatyczn
ych 

 czy są zainteresowani podjęciem wymiany informacji o identyfikowanych zagrożeniach, jak 
również o sposobach reagowania na zaistniałe incydenty w obszarach bezpieczeństwa IT lub 
podjęciem wspólnych działań zmierzających do przeciwdziałania zagrożeniom w obszarze IT 
związanym z prowadzeniem usług maklerskich? 

 czy identyfikują zagrożenie nieuprawionych działań zewnętrznych oraz czy uważają, że Izba 
powinna podjąć scentralizowane działania przeciw tym zagrożeniom np. poprzez wypracowanie 
standardów skutecznego działania? 

Na podstawie przesłanych odpowiedzi Izba przekazała pod koniec marca do KNF następujące 
informacje: 

 Członkowie Izby sygnalizują szereg problemów z wdrożeniem Wytycznych IT m.in.: 

 Duże koszty związane z wdrożeniem, 

 Nie jest praktycznie możliwe uzyskanie od dostawcy oprogramowania dostarczenia rozwiązania 
spełniającego wszystkie wymogi zawarte w Wytycznych, 

 Zbyt krótki czas wdrażania Wytycznych, 

 Zapisy niektórych Wytycznych są dość ogólne i mogą powodować różnice w ich interpretacji po 
stronie DM i KNF, 

 Duży stopień sformalizowania procesów wymagany przez Wytyczne, zagraża w praktyce 
efektywnemu funkcjonowaniu komórek związanych z IT i bezpieczeństwem. 

 Do Izby nie wpłynął do chwili obecnej postulat utworzenia zespołu dedykowanego szeroko 
rozumianej problematyce bezpieczeństwa IT. Izba podejmie działania aby taki zespól powstał; 

 Członkowie Izby identyfikują potencjalne zagrożenia nieuprawnionych działań zewnętrznych, 
każdy taki przypadek podlega szczegółowej analizie. Ze względu na niewielką liczbę tego typu 
zdarzeń nie podjęto prac nad opracowaniem standardów skutecznego działania. Izba zamierza 
zwrócić się do Członków z propozycją dot. utworzenia standardu skutecznego działania. 

7. Zapytanie ESMA W styczniu Izba przesłała do ESMA pismo z prośbą o potwierdzenie, że definicja wykonywania zleceń w 
imieniu klienta zawarta w MiFID odnosi się tylko do chwili realizacji zlecenia (skutkiem czego 
transakcja została zawarta) i że utrzymywanie (przechowywanie lub rejestrowanie) pozycji powstałej z 
takiego zlecenia jest oddzielnym rodzajem usługi MiFID tj. w rozumieniu art. 69 ust. 4 pkt 1 ustawy o 
obrocie instrumentami finansowymi.  
W marcu otrzymaliśmy odpowiedź ESMA, która potwierdziła nasze stanowisko.    
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8. Interpretacja art. 
24 ust. 2 pkt 4 
znowelizowanej 

ustawy o 
ochronie 

konkurencji i 
konsumentów 

Mając na uwadze pojawiające się sygnały ze strony Członków Izby dot. wątpliwości interpretacyjnych 
związanych z art. 24 ust. 2 pkt 4 ustawy o ochronie konkurencji i konsumentów, który wejdzie w życie 
z dniem 17 kwietnia w następującym brzmieniu: 
 
„Przez praktykę naruszającą zbiorowe interesy konsumentów rozumie się godzące w nie sprzeczne z 
prawem lub dobrymi obyczajami zachowanie przedsiębiorcy, w szczególności:…….. 
..4. proponowanie konsumentom nabycia usług finansowych, które nie odpowiadają potrzebom tych 
konsumentów ustalonym z uwzględnieniem dostępnych przedsiębiorcy informacji w zakresie cech tych 
konsumentów lub proponowanie nabycia tych usług w sposób nieadekwatny do ich charakteru.” 
 
Izba postanowiła zorganizować spotkanie w dniu 22 marca w siedzibie Izby, poświęcone omówieniu tej 
kwestii. 
W spotkaniu udział wzięło 20 osób. Uczestnicy ustalili, że przedstawiciel Izby roześle do grupy 
stanowisko dotyczące interpretacji art. 24 ust. 2 pkt 4 ustawy nowelizującej ustawę o ochronie 
konkurencji i konsumentów, zgodne z wypracowanym w trakcie spotkania kierunkiem wykładni 
przepisu. Izba rozesłała do uczestników spotkania draft stanowiska. Obecnie czekamy na ich opinie. 

9. Koszty nowych 
regulacji 

Na wniosek Rady Domów Maklerskich w kwietniu zostały w Izbie podjęte prace nad stworzeniem 
stanowiska środowiska firm inwestycyjnych dotyczącego nadmiernego obciążenia finansowego branży 
poprzez wprowadzanie znacznej liczby regulacji, do których domy i biura maklerskie były/są/będą 
zmuszone się dostosować.  
Koszty jakie ponoszą firmy inwestycyjne mają istotny wpływ na złą sytuację finansową branży o czym 
świadczy strata na podstawowej działalności w ostatnich latach i chcemy to pokazać publicznie. 
W związku z powyższym Izba zwróciła się do swoich Członków o wypełnienie i odesłanie przygotowanej 
przez Izbę tabeli, w której staraliśmy się uwzględnić nowe przepisy, które powodują ponoszenie 
kosztów przez firmy inwestycyjne. Dane mogą być szacunkowe i zagregowane. Po ich otrzymaniu Izba 
wykorzysta je w swoim stanowisku. 

10. Grupy robocze 
MiFID II 

W marcu odbyły się posiedzenia poszczególnych grup roboczych. Kolejne planowane są na kwiecień, 
po dacie wydania przez ESMA aktów delegowanych do Dyrektywy MiFID II (akty delegowane mają 
pojawić się w drugiej połowie kwietnia). 
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1.Interakcja z Klientem 
W drugiej połowie marca Izba 
przesłała do ESMA dokument z 
uwagami do Consultation Paper 
Guidelines on transaction 
reporting, reference data, order 
record keeping & clock 
synchronisation opracowany 
przez grupę. Dokument zostanie 
opublikowany na stronie ESMA.   

2. Zachęty, konflikt interesów, 
wynagrodzenia 
Zgodnie z ustaleniami z 
posiedzenia grupy obecnie 
zajmujemy się następującymi 
tematami: 

 na co przeznaczamy 
zachęty; 

 co rozumiemy pod 
pojęciem „zachęty 
dozwolone” 

 opracowanie tzw. „analizy 
zachęt” 

3. Produkt wg. MiFID II 
W trakcie marcowego 
posiedzenia grupy omawiane 
były kwestie związane z 
doradztwem zależnym i 
niezależnym oraz product 
governance. 

 WYDARZENIA 

1.  XVI Konferencja 
Izby Domów 
Maklerskich  

W dniach 4-6 marca 2016 r. odbyła się XVI Konferencja Programowa Izby Domów Maklerskich, jedno 
z najważniejszych i opiniotwórczych wydarzeń w branży papierów wartościowych w Polsce z udziałem 
najważniejszych ekspertów rynku kapitałowego zakończone sukcesem. Trzydniowe spotkanie 
merytoryczne w Bukowinie Tatrzańskiej, które zgromadziło ponad 200 uczestników, przedstawicieli 
rynku kapitałowego, rządu i nadzoru, po raz kolejny pokazało potrzebę wspierania rozwoju rynku 
kapitałowego jako jednego z filarów wzrostu gospodarczego w Polsce. 
Otwarcia konferencji dokonał Pan Waldemar Markiewicz – Prezes Zarządu Izby Domów Maklerskich a 
wykład wprowadzający wygłosiła Pani prof. zw. dr hab. Małgorzata Zaleska – Prezes Zarządu Giełdy 
Papierów Wartościowy w Warszawie S.A. 
Pierwszy panel główny dotyczył roli rynku kapitałowego dla rozwoju polskiej gospodarki a w debacie 
udział wzięli: dr Adam Góral – Prezes Zarządu, Asseco Poland S.A.; Waldemar Markiewicz – Prezes 
Zarządu, Izba Domów Maklerskich; prof. dr hab. Konrad Raczkowski – Podsekretarz Stanu, 
Ministerstwo Finansów; Witold Słowik – Podsekretarz Stanu, Ministerstwo Rozwoju; Zdzisław Sokal – 
Doradca Prezydenta RP, Członek Komisji Nadzoru Finansowego; prof. zw. dr hab. Małgorzata Zaleska 
– Prezes Zarządu, Giełda Papierów Wartościowych Warszawie. 
Podczas drugiego panelu uczestnicy zastanawiali się jaki wpływ będzie miała Unia rynków 
kapitałowych na dalszy rozwój rynku kapitałowego w Polsce. Wprowadzenia do dyskusji dokonał dr 
Krzysztof Waliszewski z Katedry Pieniądza i Bankowości Uniwersytetu Ekonomicznego w Poznaniu. 
W debacie udział wzięli: dr hab. Filip Grzegorczyk – Podsekretarz Stanu, Ministerstwo Skarbu 
Państwa; dr Wojciech Nagel, Prezes Rady Giełdy, Giełda Papierów Wartościowych w Warszawie; Filip 



 

7 
 

Paszke – Dyrektor, Dom Maklerski PKO BP; Piotr Piłat – Radca Ministra, Ministerstwo Finansów; dr 
Iwona Sroka – Prezes Zarządu, Krajowy Depozyt Papierów Wartościowych i KDPW_CCP; dr Krzysztof 
Waliszewski, Katedra Pieniądza i Bankowości, Uniwersytet Ekonomiczny w Poznaniu 
Nad przebiegiem dyskusji czuwał Pan Robert Stanilewicz – dziennikarz ekonomiczny. 
Pierwszego dnia konferencji odbyła się uroczysta gala z okazji 20–lecia Izby Domów Maklerskich i 25-
lecia Giełdy Papierów Wartościowych w Warszawie. Przemówienia z tej okazji wygłosili: Pani prof. zw. 
dr hab. Małgorzata Zaleska – Prezes Zarządu Giełdy Papierów Wartościowy w Warszawie oraz Pan 
Waldemar Markiewicz – Prezes Zarządu Izby Domów Maklerskich. Podczas uroczystej gali zostały 
wręczone nagrody badania relacji inwestorskich w spółkach WIG 30, wspólnej inicjatywy Gazety 
Giełdy i Inwestorów Parkiet oraz Izby Domów Maklerskich. 
Najlepsze relacje inwestorskie wśród Inwestorów Indywidualnych: I miejsce Tauron Polska Energia 
S.A., II miejsce  PKN Orlen S.A., III miejsce ex aequo Energa S.A. i PZU S.A. 
Najlepsze relacje inwestorskie wśród Inwestorów Instytucjonalnych: I miejsce LPP S.A.,II miejsce PKN 
Orlen S.A.,III miejsce Bank Pekao S.A. 
Zarząd Izby Domów Maklerskich nagrodził pracowników domów maklerskich, którzy w ubiegłym roku 
najaktywniej merytorycznie wspierali działania naszej organizacji. 
W drugim dniu konferencji odbyły się następujące panele dyskusyjne: 

 Jak zwiększyć zaufanie inwestorów do polskiego rynku kapitałowego 

 Rozdzielenie płatności za usługi analityczne i doradcze od prowizji maklerskich (MiFID II) 

 Rynek obligacji w Polsce na tle innych rynków rozwiniętych i wschodzących 

 Uwarunkowania regulacyjne działalności firm inwestycyjnych wg  MiFID II 

 Stymulowanie inwestycji długoterminowych z perspektywy systemu emerytalnego, 
bezpieczeństwa finansów publicznych i budowania silnej gospodarki 

 Co dalej z dostępem polskich przedsiębiorstw do krajowego kapitału 
Wieczorem odbyły się III Mistrzostwa Polski Rynku Kapitałowego w Slalomie Gigancie. W 
mistrzostwach udział wzięło ok. 30 zawodników. 

2.  VI Ogólnopolskie 
Forum 

Studenckich Kół 
Naukowych 

Rynku 
Kapitałowego 

8 kwietnia odbyło się VI ogólnopolskie forum studenckich kół naukowych rynku kapitałowego, w 
którym wziął udział Zarząd Izby. Forum odbyło się na Sali Notowań Giełdy Papierów Wartościowych w 
Warszawie S.A. W pierwszej części prof. Małgorzata Zaleska, Prezes GPW wygłosiła wykład nt. Polski 
rynek kapitałowy - aktualne potrzeby i wyzwania.  

W dalszej części przeprowadzone zostały warsztaty przez ekspertów z rynku kapitałowego. Na koniec 
odbyła się uroczystość wręczenia certyfikatów stypendium im. Lesława A. Pagi. 

 PLANOWANE NAJBLIŻSZE WYDARZENIA 
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1.  Spotkanie EFSA 
13-14 kwietnia  

Izba od kilku lat jest Członkiem EFSA (European Forum of Securities Association). Spotkania 
Członków odbywają się 2 razy do roku i są poświęcone omówieniu bieżących problemów regulacyjnych 
i praktycznych firm inwestycyjnych w poszczególnych krajach oraz wymianie doświadczeń dotyczących 
zarówno funkcjonowania instytucji rynku jak i zasad współpracy z krajowymi organami nadzoru. 
Najbliższe spotkanie odbędzie się w kwietniu w Warszawie i jest organizowane przez Izbę. Przedmiotem 
dyskusji planowanej na dzień 14 kwietnia będą w szczególności kwestie związane z MiFID II/ MiFIR, 
MAD/MAR. Na początku uczestnicy spotkania w ramach tzw. „round table” zaprezentują aktualną 
sytuację rynkową w poszczególnych krajach. 

2.  Warsztat pt. 

"Wytyczne KNF 
dotyczące 

zarządzania 
obszarami IT dla 

podmiotów 
infrastruktury 

rynku 
kapitałowego" 

Izba Domów Maklerskich wraz z firmą BlueNet organizuje warsztat pt. „Wytyczne KNF dotyczące 

zarządzania obszarami IT dla podmiotów infrastruktury rynku kapitałowego (domy maklerskie). Jak 
osiągnąć zgodność z wymaganiami?”. Warsztat odbędzie się w dniu 19 kwietnia 2016r. w godz. 9:30 – 
15:00 w Warszawie. W trakcie Warsztatu zostaną poruszone m.in. następujące kwestie: 
• Zagadnienia formalne związane z wytycznymi KNF.  
• Jak w optymalny sposób spełnić wymagania KNF w obszarach technicznych. 
• Audyt informatyczny jako narzędzie weryfikacji i drogowskaz do realizacji założonych celów 
zgodności z wytycznymi. 

3.  Spotkanie z 
Ministrem 
Piotrem 

Nowakiem 

W dniu 22 kwietnia planowane jest spotkanie przedstawicieli środowiska firm inwestycyjnych z 
Ministrem Piotrem Nowakiem, podczas którego przedstawione zostaną propozycje Członków Izby, 
mogące mieć pozytywny wpływ na funkcjonowanie rynku kapitałowego w Polsce. 
Chcemy przedstawić sytuację krajowych firm inwestycyjnych w świetle nakładanych na firmy 
inwestycyjne obowiązków i ograniczeń oraz kierunków i możliwości jej polepszenia w celu zwiększenia 
konkurencyjności polskich domów maklerskich oraz zwiększenia możliwości działania. 

 


